
Z ustvarjalnim nemirom
do boljših razmer

Občinski komite ZKS Ljubljana Center je na seji v
četrtek 21. februarja sklenil, da se bo občinska konfe-
renca ZKS sestala v soboto, 30. marca. Med drugim
bodo obravnavali poročilo o enoletnem delu in spre-
jeli programska izhodišča. Komite je na četrtkovi seji
pregledal in ocenil naloge ZK na področju varnostnih
in obrambnih priprav. Obravnaval je tudi oceno
poslovnega uspeha OZD za preteklo leto. Za novega
sekretarja predsedstva je izvolil BRANETA BER-
TONCLJA. Dosedanji sekretar BLAŽ MATEKOVIČ
odhaja na novo dolžnost.

Iz uvodne besede Braneta
Bertonclja in iz razprave Čeda
Mokoleta povzemamo misel,
da je za današnje razpoloženj6
občanov značilen kritični,
vendar ustvarjalni nemir. Lju-
dje s<5 upravičeno nestrpni za-
radi prepočasnega in premalo
učinkovitega urejanja gospo-
darskih razmer in pa zaradi še
vedno premalo urejenega si-
stema nagrajevanja. Nikakor
pa ne bi bilo prav, če bi kon-
struktivno kritiko občanov
enačili s poskusi sovražnega
delovanja tistih posamezni-
kov, ki skušajo izkoristiti de-
mokratične svoboščine za
rušenje našega ustavnega si-
stema.

V celoti pa smo s politično

varnostnimi razmerami lahko
povsem zadovoljni. Za Slove-
nijo je na primer ugotovljeno,
da je imel v preteklem letu le
en sam odstotek prebivalcev
opravka z organi pregona za-
radi kaznivih prestopkov. To
je vsekakor neznatna številka.
Stevilo kaznivih dejanj je v
preteklem letu upadlo, kar
med drugim dokazuje, da
družbena samozaščita dobro
deluje. Občani so zavzeti z de-
lom v delovnih organizacijah
in njihov ustvarjalni nemir
kaže vsekakor usmeriti v do-
seganje še boljših rezultatov
na delovnem področju.

Med drugim so se člani kd-
miteja na seji vprašali, če je
,ZK v naši občini storila vse,
kar je v njeni moči, da pre-
preči izredne razmere in če je
pripravljena za ravnanje v ta-
kih razmerah. Naša poglavit-

na dolžnost je delovati na
vseh področjih tako, da pre-
prečimo nastanek izrednih ra-
zmer, so poudarili.

Uvod v razpravo o gospo-
darjergu v preteklem letu je

podal predsednik občinskega
komiteja za družbeno planira-
nje in gospodarstvo Milan
Vukašinovič. Industrijska
proizvodnja je v devetih me-

secih prejšnjega leta narašča-
la, potem - v zadnjem četrt-
letju pa se umirila. Tudi real-
na akumulacijska sposobnost
gospodarstva je dokaj visoka.
Poprečni osebni dohodki v
Centru so bili lani 30.937 di-
narjev kar je le za malenkost
več kot v vsej Ljubljani, kjer
so znašali 30.443 dinarjev. V
primerjavi z lanskim letom so
OD porasli za 53%. Izvoz se je
povečal za 26 odstotkov.

Mojca Pleš Murko, ki se je
prva oglasila v razpravi, je
menila, za ne gre sa umirjenje
proizvodnje ampak za neva-
ren zastoj, s katerim se nika-
kor ne bi smeli sprijazniti.
Predlagala je, naj bi čimprej
dobili temeljito analizo o upa-
danju proizvodnje, na podlagi
katere bi lahko potem ustrez-
no ukrepali.

Trenutni finančni uspehi ne
dajejo prave slike, če upošte-
vamo, da so nastali tudi zaradi
inflacije, je menil Jože Vonta.
Imamo upadajoč organski se-
stav kapitala, stroji so stari in
zastareli. Rezervnih delov ni
in izdelovati jih moramo sami
v lastnih mehaničnih delavni-
cah. Stroj za silo usposobimo,
vendar se hitro spet pokvari.
Čedalje težje bomo izvažali,
saj nam lahko le moderni
stroji dajo moderne proiz-
vode. Nekaj časa bomo lahko
še vzdržali predvsem zaradi
zavzetosti delavcev, dolgo pa
tudi to ne bo šlo. Upoštevati
moramo, da je v Centru kar 85
odstotkov strojev že amortizi-
ranih. Vonta je še predlagal,
naj bi obiskali vse tiste delov-

. ne organizacije, kî  poslujejo
na meji rentabilnosti in jim
skušali pomagati pri prema-
govanju težav.

Ivo Panter je opozoril, na
težak položaj v gradbeništvu,
ki zaradi pomanjkanja del ne
more ustvarjati ustreznega
prihodka. Težko bodo zagoto-
vili celo zajamčene OD, ki naj
bi znašali 18 tisoč dinarjev.

Gospodarski rezultati so po
mnenju Albina Vengusta še
kar ugodni. Imamo tudi veli-
ko delovnih organizacij, ki so
uspešni izvozniki. Opozoril pa
je na še vedno premajhno in-
ventivno dejavnost, ki se
kljub dobrim sklepom na
vseh ravneh ne more uveljavi-
ti. Največkrat gre pri tem za
golo nevoščljivost, ki se poja-
vi v sredini, kjer naj bi inova-
tor uspel s svojim predlogom.

Niko Isajevic

Občinski komite ZKS je
sklenil opozoriti pristojne
organe na problem uvoza
opreme saj brez tega ne bo-
mo mogli uspešno izvažati
naših izdelkov. Komite za
družbeno planiranje in go-
spodarstvo naj do aprila na-
pravi analizo gospodarje-
nja za preteklo leto in oceno
za letošnje prvo trimesečje.
Na seji so tudi sklenili, da
bodo obiskali vse OZD, ki
poslujejo na meji rentabil-
nosti. V aprilu bodo imeli
posebno sejo, na kateri bo-
do razpravljali o delitvi do-
hodka in osebnih dohodkih.
Republiškemu komiteju
ZKS so sklenili predlagati,
naj organizira konferenco o
problemih gradbeništva in
naj tudi pripravi oceno po-
slovanja velikih sistemov.


